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1. PERSBERICHT 

Vanaf 21 juni neemt Ève Cadieux, kunstenaar uit Québec, een bol in van het Atomium, de 
emblematische getuige van Expo 58, om haar visie te geven op wereldtentoonstellingen die 
hun sporen hebben nagelaten in Noord-Amerika en Europa. "Ik heb de toekomst gezien1": 
een fotografie-installatie, spiegel van een geïdealiseerde toekomst. 
 
Voor fotografe Ève Cadieux ontstond de fascinatie voor wereld- en internationale 
tentoonstellingen niet ver bij haar vandaan, in Montréal. In 1967, nog voor ze geboren werd, 
is haar vader een van de regelmatige bezoekers van deze internationale afspraak. Hij legt 
deze futuristisch geaccentueerde wereld vast op dia. Als kind geniet Cadieux van de 
anekdotes van haar ouders en heeft ze zelfs de kans om de overblijfselen van de 
wereldtentoonstelling te bezoeken. 
 
In 2015 in Sevilla, maakt ze de klik. Ze beslist om de overblijfselen van de 
wereldtentoonstelling die daar in 1992 werd gehouden te exploreren. Daar beseft ze dat haar 
fascinatie zowel 1967 als Montréal overtreft. Ze voelt de drang om een project op te starten 
dat ze al vele jaren voedt: op zoek gaan naar de architecturale hoogstandjes die de natuur 
heeft overgenomen, naar verlaten zones of verbannen of gereclasseerde paviljoenen. 
 
In haar artistieke benadering kiest Ève Cadieux voor twee werkwijzen en wordt ze een 
"archeoloog-kunstenaar": ofwel focust ze op het object dat drager is van de herinnering, 
ofwel richt ze haar blik op de plekken in transformatie en hun overblijfselen. "Ik heb de 
toekomst gezien" gaat over het begrip van transitie. Bij elk gepland bezoek documenteert 
Ève Cadieux zich. Ze weet dat niets onveranderd blijft. Ze legt de plekken vast die initieel 
gedoemd zijn om ontmanteld te worden, eens de lichten gedoofd worden. 
 
De installatie van de kunstenaar is speciaal voor het Atomium ontworpen. Het gaat voor 
Cadieux niet om simpelweg foto's op te hangen aan de muren, maar om in dialoog te gaan 
met de architectuur van de plek. Dit alles in een scenografie die de eenheid van het licht en 
de kunstwerken in de verf zet. 
 
Tussen de overblijfselen van de wereldtentoonstellingen maakt het Atomium deel uit van de 
geprivilegieerden: dankzij een bewustwording van het erfgoed en een financiering van alle 
beslissingsniveaus in België, werd de afbraak vermeden en werd het Atomium grondig 
gerenoveerd in 2006. 
 
Resultaat: zo'n 650 000 bezoekers per jaar en de gelegenheid om van een onvergelijkbaar 
panorama van Brussel te genieten. Deze foto-installatie is ook een kans om de blik van Ève 
Cadieux zonder toegevingen te kruisen met een universeel fenomeen. 

 

 
1 * Vrije vertaling van I have seen the future, de slogan die prijkte op de souvenirbuttons van de 
draaimolen "Futurama" op de Wereldtentoonstelling van 1939-1940 in New York. Het traject maakte 
deel uit van de tentoonstelling "Highways and Horizons" van General Motors. 
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2. INTENTIENOTA 

  
Al vele jaren houd ik mij bezig met het fenomeen van de wereldtentoonstellingen. 
Onderzoek, lezen en het verzamelen van artefacten maken deel uit van mijn dagelijks leven. 
Deze zoektocht, die een artistiek proces is geworden, bracht me naar verschillende plaatsen 
in Noord-Amerika en in Europa, om foto's te maken van wat er overblijft van deze 
tentoonstellingen, van wat geweest is. Ik fotografeer de sporen van terreinen die nog in 
gebruik zijn, soms verlaten, of nog op zoek naar een toekomst, omdat het soms moeilijk is 
een nieuwe bestemming te vinden voor een site wanneer een gebeurtenis zo'n stempel heeft 
gedrukt op zijn territorium en zijn geheugen, ons geheugen.  
 
Wat blijft er over van deze talrijke wereldtentoonstellingen? Sporen, relicten, maar ook 
beroemde paviljoenen, de meeste getransformeerd, aangepast aan de jaren, aan de 
decennia die net verstreken zijn. Bepaalde architectuur verdwijnt onder de natuur die haar 
rechten weer opeist, andere laat beloftevolle open ruimten achter of maakt plaats voor een 
actuele realiteit, die ongetwijfeld minder gekunsteld is dan de Expo's. Want deze 
evenementen zijn monumentale uitvindingen, verzonnen en geïdealiseerde visies op de 
wereld. Het gaat om kunstmatige paradijzen die fascineren, zeker vanwege hun demonstratie 
van de immense en universele menselijke creativiteit. Ze houden er ook een dubbelzinnige 
relatie op na tot de tijd, en vooral tot de toekomst.  
 
De fotografische installatie Ik heb de toekomst gezien2 neemt de vorm aan van een groot 
panorama dat plaatsen en tijd met elkaar verweeft in een bijna tijdloos visueel continuüm. Al 
deze foto's werden gekozen om visuele dialogen uit te lokken, zowel onderling als met de 
tentoonstellingsruimte. Natuurlijk doen ze denken aan historische momenten, maar bovenal 
verkennen ze het stille heden, dat een beetje een hoek af heeft en noodzakelijkerwijs losstaat 
van zijn context. Bovendien zijn de wereldtentoonstellingen, hoewel sterk verbonden met een 
jaartal, zelden een echo van het heden, maar tonen ze de beloften van morgen. Morgen dat 
vandaag al voorbij is, voor zover het ooit heeft plaatsgevonden.  
 
Welkom dus in dit fotografische amalgaam dat speciaal werd opgezet voor en met het 
Atomium, een onnavolgbare plek en uitzonderlijke architectuur van de Wereldtentoonstelling 
van Brussel van 1958. Het fotografische te verkennen geheel roept de grandioze en gedurfde 
droom op van de Wereldtentoonstellingen – geboren in Londen in 1851 in het kielzog van 
de moderniteit – van een pacifistische en op vooruitgang gerichte wereld waarin grenzen niet 
meer zouden bestaan. Een utopie die de verdienste heeft talrijke, tastbare en kolossale 
menselijke bijeenkomsten te hebben gecreëerd. 
 

Ève Cadieux  
 
 

  

 
2 Vrije vertaling van I have seen the future, de slogan die prijkte op de souvenirbuttons van de draaimolen 
"Futurama" op de Wereldtentoonstelling van 1939-1940 in New York. Het traject maakte deel uit van de 
tentoonstelling "Highways and Horizons" van General Motors.  
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3. INTERVIEW MET ÈVE CADIEUX (kunstenaar) EN ARNAUD BOZZINI (directeur 
tentoonstelling)  

 
- In welke context moeten we de tentoonstelling plaatsen? Hoe is dit project ontstaan? 

Arnaud Bozzini : Het Atomium is als gebouw op de site van het Heizelplateau de getuige van 
de internationale en wereldtentoonstelling van 1958. Het is een belangrijk moment in het 
collectieve Belgische geheugen. Het Atomium is een toeristisch gebouw met meer dan 
650.000 bezoekers per jaar en biedt een ongelooflijk panorama op de stad. Het is een 
erfgoedgebouw, een herinnering aan 58 met de atypische modernistische architectuur, dat 
men zelfs een 'atoomstijl' benoemt. Toen er sprake was van een afbraak, was er ineens een 
bewustwording rond het erfgoed van dit gebouw. Daarom werd, dankzij een financiering van 
alle machtsniveaus in België, beslist om het gebouw te renoveren. Na de renovatie in 2006 
werden nieuwe tentoonstellingsruimtes geopend. De programmatie draait rond 
modernistische architectuur, design, belgitude en vandaag ook digitale kunst en creatie. 

Onlangs kwam er een bol met twee verdiepingen vrij die momenteel ook een cultureel 
programma verwelkomt. 

Met "Ik heb de toekomst gezien", heeft het artistieke project van Ève Cadieux de intenties 
van het Atomium voor die bol waargemaakt. De foto-installatie rond de overblijfselen van 
wereldtentoonstellingen is volledig op haar plaats in het Atomium, want het gebouw is ook 
een herinnering aan die geschiedenis. "Ik heb de toekomst gezien" is veel meer dan een 
eenvoudige tentoonstelling, het is een artistieke benadering, een reflectie rond het erfgoed 
van wereldtentoonstellingen en hun overblijfselen. 

Er is veel interesse in de wereldtentoonstellingen vanuit historische of academische hoek. De 
tentoonstellingen tekenen de mensen, omdat ze ze meegemaakt hebben of er herinneringen 
aan hebben. Dat zien we duidelijk met Expo 58: wie heeft er op zolder geen oude schoendoos 
met flyers, folders, brochures, affiches, merchandising van Expo 58? Nog maar enkele jaren 
geleden kon je die spullen gewoon op een rommelmarkt vinden. 

Expo 58 komt vrij laat in de geschiedenis van de wereldtentoonstellingen. In '58 was het 
concept al meer dan 100 jaar oud, gezien de eerste plaatsvond in Londen in 1851. Toch is 
Expo 58 bijzonder omdat ze de eerste naoorlogse wereldtentoonstelling was. Ze vindt plaats 
in een euforische, naïeve sfeer van pacifisme, terwijl tegelijkertijd de site alle problemen toont 
die zich de volgende jaren zullen stellen: de koude oorlog, de dekolonisatie, het taalconflict. 
Ze is kleurrijk omdat ze de Trente Glorieuses inluidt. 

 

- Ève Cadieux, waar komt uw fascinatie voor wereldtentoonstellingen vandaan? 

Ève Cadieux : Mijn fascinatie komt van heel lang geleden, van toen ik nog een kind was. Mijn 
ouders hebben de Expo 67 in Montréal meegemaakt toen ze 21 jaar waren. Ze gingen er 
regelmatig heen en mijn vader maakte dia's van de tentoonstelling. Van kindsbeen af vertelde 
mijn vader over hun ervaringen, en ik heb regelmatig de overblijfselen van de 
wereldtentoonstelling bezocht. Mijn fascinatie vertrekt zeker van daar. Ik ben er mee 
opgegroeid, met het bladeren door de archieven van mijn ouders, terwijl ik hen erover hoorde 
vertellen. 
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De expo van 67 was een belangrijke mijlpaal in de geschiedenis van Québec, en zelfs van 
heel Canada. Het is een manier om aan de rest van de wereld te tonen wie men is, en het is 
ook een ongelooflijke bijeenkomst. Normaal verdwijnt de meerderheid van de paviljoenen 
van een wereldtentoonstelling, of verhuizen ze, maar in Montréal is de site redelijk actief 
gebleven gedurende een twaalftal jaar, met paviljoenen die men nog steeds kon bezoeken. 

Al snel, toen ik een artistieke aanpak begon te ontwikkelen meer dan 25 jaar geleden, had ik 
zin om rond dat concept te werken. Van zodra ik de mogelijkheid had, las ik artikels en 
verzamelde ik producten die afgeleid waren van de wereldtentoonstelling. 

In 2015 was ik op reis in Sevilla om foto's te maken van de vlooienmarkt van Sevilla (ik 
fotografeer ook vlooienmarkten uit fascinatie voor verzamelingen, objecten, het verzamelen 
van objecten). Ik wist dat de Expo 92 in Sevilla had plaatsgevonden en ik ben naar die plaats 
gegaan. Voor mij was dat bezoek een revelatie. Ik zei tegen mezelf: "dit is het, ik moet dit 
project opstarten'. Ik deed al allerlei dingen, onder andere met beelden, foto's van mijn vader, 
maar daar heb ik beseft dat mijn fascinatie veel breder ging dan Expo 67, en dus werd mijn 
project veel concreter. 

Sindsdien heb ik verschillende gelegenheden gehad om steden te bezoeken waar 
wereldtentoonstellingen hebben plaatsgevonden, zowel in de Verenigde Staten als in 
Europa, en heb ik gefotografeerd wat er vandaag van overblijft: de monumenten, de stukjes 
architectuur, en vooral de fysieke resten. 

Natuurlijk documenteer ik mij over hoe het is gegaan, wat er aan de basis was, voor ik ter 
plaatse kom. Ik probeer zoveel mogelijk beelden te vinden in boeken en online. Elke keer als 
ik op een plek aankom, probeer ik te vinden waar "dat" paviljoen was, zelfs als het niet meer 
bestaat. Voor mijn vertrek heb ik al een parcours in gedachten. In mijn artistieke aanpak is er 
een zoektocht naar overblijfselen. Men zegt vaak dat mijn aanpak bijna archeologisch is. 

Tijdens de pandemie kon ik niet meer reizen. Ik ben dan anders beginnen denken en heb nog 
meer onderzoek gedaan naar de plaatsen die ik al bezocht had, naar de positieve en 
negatieve gevolgen van de wereldtentoonstellingen.  

Er zijn dus inderdaad de fysieke sporen die gefotografeerd worden in mijn project, maar er is 
ook veel onderzoek vooraf en zelfs nadien. Dat maakt dat ik de indruk heb de 
tentoonstellingen te kennen en op mijn manier te beleven. 

Mijn aanpak is deels historisch, maar vooral artistiek. De tijdelijkheid is belangrijk. Het is een 
van de vragen van het onderzoek. Zelfs tijdens de wereldtentoonstellingen is de vraag van de 
tijdelijkheid een beetje vreemd, omdat men er altijd over de toekomst, nabij of veraf, sprak. 
Elk land wilde een visie op de toekomst tonen, verdedigen wie men is aan de hand van wat 
men zal worden. Dat fascineert me erg. 

Ik ga naar plaatsen waar heel vaak monumenten zijn, verouderde dingen ook, zaken die niet 
onderhouden zijn, die een beetje meer liefde vragen of lichtjes getransformeerd zouden 
kunnen worden. "Ik heb de toekomst gezien" is ook een persoonlijke vertaling van "I have 
seen the future", dat een van de slogans van de wereldtentoonstelling van 1939 in New York 
was. 
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- Heeft u met het team van het Atomium gewerkt om een rode draad te geven aan 
deze tentoonstelling, of bent u eerder emotioneel te werk gegaan met wat u het 
meest raakte? 

Arnaud Bozzini : Het team van het Atomium is niet tussengekomen. Dit is geen historische, 
academische tentoonstelling waar we grondig moeten zijn. Het is een artistieke benadering, 
het is de taal van Ève. Het is geen tentoonstelling over de overblijfselen van de 
wereldtentoonstelling, het is een foto-installatie. Deze aanpak is niet exhaustief of 
encyclopedisch, het is het werk van een kunstenaar. Haar aanpak is lang geleden opgestart. 
Het is niet de eerste keer dat haar foto's tentoongesteld worden, maar het is de eerste keer 
dat het op deze manier gebeurt. 

Ève Cadieux : Voor mij is het een ongelooflijke kans om deze foto-installatie voor te stellen in 
het Atomium. Het is eigenlijk een versie voor het Atomium. Voor mij worden keuzes ook 
gemaakt in functie van de ruimte. Mijn doel is niet enkel ophangen, tentoonstellen, beelden 
tonen, maar echt samenwonen met het Atomium, met de architectuur, met een plek die 
uitermate geschikt is om beelden te presenteren die genomen zijn op 
wereldtentoonstellingen. De beelden worden voorgesteld op grote oppervlakken, zonder het 
Atomium te verbergen, maar door in dialoog te gaan met de architectuur van de ruimte. 

 

- Wat heeft uw keuzes bepaald? 

Ève Cadieux : Ik ben vertrokken vanuit de idee om te werken met lichtgevende oppervlakken 
en grote formaten. De meerderheid van de beelden is 1m40 breed, dus dat zijn toch 
indrukwekkende formaten. Het Atomium beschikt over een super interessant materiaal dat 
me heeft geïnspireerd. Ik werk met de structuren, de schermen, de lichtpanelen en de 
lichtbakken. Ik gebruik de muren om te spelen met licht en doorschijnendheid van het beeld. 
De keuze van de beelden is een constructie die ik stap voor stap maak. Ik kan niet altijd 
uitleggen waarom dit beeld wordt gebruikt en niet een ander. 

Aangezien verschillende beelden op schermen worden voorgesteld, kunnen veel beelden 
getoond worden in een carrousel. In totaal varieert hun aantal tussen 74 en 76 beelden. 

Voor de foto's die op monitors worden voorgesteld, op het gelijkvloers van de 
tentoonstellingsbol, zijn er bepaalde visuele terugkerende beelden: we vinden koepels, 
deuren, vreemde monumenten, stukken tekst, woorden die bij verschillende expo's 
terugkomen. Hoewel de wereldtentoonstellingen op verschillende momenten plaatsvonden, 
keren bepaalde zaken terug, aangezien elke expo inspiratie zoekt in de vorige, op 
architecturaal vlak en zelfs op vlak van het ruimtelijk plan. 

Op de eerste verdieping van de bol van het Atomium zijn er veel beelden op groot formaat, 
op panelen en lichtbakken. Dat zijn tegelijk formele en emotionele keuzes. Maar voor mij is 
het belangrijk dat er een resonantie is tussen de beelden, een kleine dialoog op vlak van 
vormen en kleuren. 

 

-  Wat is het stuk of de expo die u het meest bijblijft? 

Ève Cadieux : De Expo van Montréal is een beetje mijn thuis geworden, ik ga er zeer 
regelmatig naartoe en ik heb de indruk dat ik de site ken als mijn binnenzak. Dat is anders 
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voor de andere sites, ik heb er niet dezelfde relatie mee, omdat ik er maar een of enkele 
dagen heb doorgebracht, zonder te weten of ik er ooit nog zal terugkeren. 

Het is moeilijk te zeggen welke site of welk beeld me het meest raken. Er zijn beelden waar 
ik een speciale band mee heb omdat ik me het moment herinner dat ik ze gemaakt heb. 
Tegelijk is beelden tonen aan duizenden mensen heel anders. We kunnen een beeld 
interessanter vinden dan een ander, afhankelijk van onze bagage en wie we zijn. Het is heel 
moeilijk om op die vraag te antwoorden, omdat ik echt bijzonder gehecht ben aan elk van de 
sites en elk van de beelden. 

 

- Bepaalde wereldtentoonstellingen blijven bestaan, terwijl andere, soms meer recent, 
een soort van verval ondergaan. Wat is uw gevoel daarbij? Heeft u de indruk dat er 
een voor en na is? 

Ève Cadieux : Aan de basis werden wereldtentoonstellingen gemaakt om zes maand te duren 
en om daarna ontmanteld te worden. Nochtans, van bij de eerste expo in Londen, is het 
emblematische Crystal Palace bewaard gebleven, maar verplaatst naar een buitenwijk ten 
zuiden van Londen waar het jaren heeft gestaan. In Parijs bijvoorbeeld blijven nog bepaalde 
monumenten over van de talrijke wereldtentoonstellingen die er hebben plaatsgevonden. 
Andere monumenten werden ontmanteld en elders in Frankrijk of in het buitenland 
heropgebouwd. 

De werken die ik in het Atomium ga tonen en de volledige installatie dateren van 2023, maar 
elk beeld heeft een datum, gelinkt aan wanneer het is genomen, omdat de dingen evolueren. 
Als ik bijvoorbeeld vandaag zou terugkeren naar Sevilla, zou dat anders zijn dan in 2015. Er 
zijn misschien plaatsen die nog meer vervallen zijn, maar andere die getransformeerd zijn. 

Misschien vinden mensen het jammer om een verlaten paviljoen te zien, maar tegelijk vind ik 
het geweldig om het paviljoen van de toekomst te zien, overwoekerd met bladeren en 
bloemen, om te zien dat de natuur haar rechten terugneemt. 

Het hangt een beetje af van de plaats en van de financiële situatie van de steden. Soms werd 
de plaats snel opnieuw ingericht, om er bijvoorbeeld een park van te maken, maar voor het 
merendeel van de bezochte plekken neemt dat jaren in beslag. Soms kondigt men aan dat 
een paviljoen gerenoveerd zal worden, en een jaar later hangt dat oude aanplakbord dat zegt 
dat het gerenoveerd zal worden er nog. Die sites zijn gigantisch en moeilijk te onderhouden, 
het is financieel zwaar. Meestal worden het parken, heel innoverende plaatsen, plekken waar 
families naartoe kunnen gaan en waar enkele elementen van de expo's overblijven. 

 

- Deze versie van "Ik heb de toekomst gezien" is dus speciaal bedacht voor het 
Atomium. Kan ze nog evolueren en reizen? 

Ève Cadieux : Uiteraard. Ik heb foto's uit dit geheel in verschillende contexten getoond, maar 
dit is de eerste installatie-versie in Europa. Ze is effectief gecreëerd voor het Atomium en ik 
denk dat het een corpus is, een artistieke aanpak die het net mogelijk maakt om het project 
op verschillende manieren voor te stellen. Aangezien het project evolueert, kan het elders en 
helemaal anders worden gepresenteerd. Voor mij is het heel leerrijk om het te tonen in het 
Atomium, hierdoor kan ik het op een andere manier zien evolueren. 
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- Arnaud Bozzini, heeft u het als directeur tentoonstellingen al gezien? Is er iets wat u 
geraakt heeft in het werk van Ève Cadieux? 

Arnaud Bozzini : Wat me opgevallen is in het werk van Ève is haar blik zonder toegevingen; 
De foto's zijn esthetisch want het is de blik van een fotografe, van een kunstenares, maar ze 
zijn soms hard. Dat heeft me echt verleid. Ik geloof in de installatie en ik geloof in de 
doelstelling, in wat de foto's tonen, soms de verouderde kant van een toekomst, en de 
droomwereld van de wereldtentoonstellingen. 

Soms worden wereldtentoonstellingen georganiseerd om buurten te ontwikkelen, en dat 
werkt of niet. We zien dat de stedelijke ontwikkeling van het Heizelplateau tijd vraagt. 
Vandaag is het eerder een grote groene site dan een verstedelijkte site. Daarentegen heeft 
de stedelijke ontwikkeling gewerkt aan de Solbosch, in de universiteitswijk, die een 
tentoonstelling heeft verwelkomd in 1905, of in de wijk van het Jubelpark, dat zich ontwikkelt 
naar aanleiding van tentoonstellingen in de 19e eeuw, naast Charleroi en Antwerpen. 

Wat me interesseert in het werk van Ève was die onverwachte blik. Er bestaan andere 
tentoonstellingen over het thema, die iets meer historisch zijn en soms even artistiek, maar 
dat zijn telkens andere invalshoeken. 

Ève Cadieux : De foto-installatie is gemaakt om beleefd te worden, om van het ene beeld 
naar het ander te gaan. Er is een parcours, maar dat wordt niet opgelegd aan de bezoekers, 
het is eerder een suggestie. Mensen circuleren zoals ze dat zelf willen. Er gebeurt iets, de 
ruimte wordt getransformeerd door de foto-installatie. Er is iets fysieks aan deze 
tentoonstelling. Het zijn beelden die iets tonen, iets wat men niet per se altijd verwacht. Er is 
een belangrijk verrassingselement. Mijn doel is niet om gewoon een mooie foto te maken van 
het monument, het is echt mijn blik op de overblijfselen. 
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4. BIOGRAFIE ÈVE CADIEUX 

 
Ève Cadieux is een Quebecse kunstenares die sinds 25 jaar experimenteert met het 
fotografische beeld. Ze is geboren in Tio'tia:ke/Montréal en woont en werkt in 
Kébek/Québec. Na het voltooien van universitaire studies cyclus 1 in Kunsten, behaalde ze 
een Master in Kunstgeschiedenis aan de Universiteit van Montréal (1999). Tijdens haar 
universitaire studies bezocht Ève Cadieux trouwens voor het eerst Brussel. In 1994 nam ze 
met name deel aan een residentie en een groepstentoonstelling in de ERG in Brussel, in 
samenwerking met het Agence Québec/Wallonie-Bruxelles.  

Ève Cadieux stelt haar fotografisch werk tentoon in Québec, in Canada en internationaal. 
Werken van haar bevinden zich in verschillende openbare en particuliere collecties, en haar 
werk wordt vertegenwoordigd door Galerie.a in Quebec City. Ze ontvangt talrijke 
onderzoeks- en creatiebeurzen, met name van de Conseil des arts et des lettres du Québec. 
In 2021 bracht ze haar kunstenaarsmonografie Le Collectoir uit, een publicatie die meer dan 
twintig jaar carrière weerspiegelt. Ève Cadieux is ook onafhankelijk curator van 
tentoonstellingen van hedendaagse kunst en professor aan de kunstafdeling van het Cégep 
Limoilou, in Québec. 

De fascinatie van Ève Cadieux voor Wereldtentoonstellingen gaat terug tot haar vroege 
jeugd: begin jaren tachtig bezocht ze met het gezin regelmatig Terre des Hommes, de 
tijdelijke verlenging van de Wereldtentoonstelling van 1967 in Montreal. Haar ouders hebben 
als jongvolwassenen Expo 67 meegemaakt en hebben met hun verhalen sterk bijgedragen 
tot de nieuwsgierigheid van Ève Cadieux naar dit evenement. Het waren de dia's die haar 
vader tijdens de Expo maakte die de allereerste mijlpaal vormden in het visuele onderzoek 
voor Ik heb de toekomst gezien. 
 
evecadieux.com  

evecadieux_artvisu 
Ève Cadieux . artiste 
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5. COLOFON 

 
EXPO 
Ik heb de toekomst gezien, een fotografische installatie van Ève Cadieux 
 
ATOMIUM 
CHAIRWOMAN 
Zoubida Jellab 
 
GENERAL DIRECTOR 
Julie Almau Gonzalez 
 
DEPUTY DIRECTOR 
Johan Vandenperre 
 
DIRECTOR OF EXHIBITIONS 
Arnaud Bozzini 
 
GRAPHIC DESIGN 
Sign Brussels 
 
PRESS & COMMUNICATION 
Rachel Van Nevel, Yasmina Vanopstal, BE CULTURE 
 
TECHNICAL COORDINATION 
Florent Sandron 
 
TECHNICAL TEAM 
Soufiane Achhoud, Kris Van den Winckel 
 
THE TEAM OF THE ATOMIUM 
Nicolas Alofs, Dalila Atek, Kiarash Babanejad, Emine Bashaj, Hothmane Bellachehab, Dahbia 
Ben Belkacem, Arnaud Bostyn, Yvonne Boodts, Eric Bruyninckx, Frédéric Daloze, Ilse De 
Braekeleer, Virginia Dellacecca, Olivier Fierens, Beverley Glineur, Céline Hage, Patricia Muesa 
Lungeni, Mabel Oghenerhaboke, Glenn Olivier, Jérôme Petit, Adeline Pjetri, Zef Pjetri, 
Mathieu Van Mulders, Rukiye Yildiz 
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6. HET ATOMIUM, EEN SYMBOOL SINDS 1958 

 
Het Atomium, dat tussen 2004 en 2006 met groot nationaal enthousiasme werd gerenoveerd, 
is met meer dan 600.000 bezoekers per jaar de meest bezochte toeristische trekpleister van 
de Europese hoofdstad. Het bouwwerk dat Expo 58, waarvan het een boegbeeld was, niet 
zou overleven, is een patrimoniaal vlaggenschip van het modernisme in België en een 
tentoonstellingsruimte gewijd aan innovatie en belgitude.  
 
Het ontstaan (1958)  
Het gebouw werd ontworpen en gerealiseerd voor de universele en internationale 
Wereldtentoonstelling van Brussel (1958), waarvan het vlaggenschip en het zinnebeeld was. 
Met als slogan Balans van een wereld voor een menselijker wereld, moest Expo 58 een 
uitdrukking zijn van de democratische wil om de vrede tussen alle naties te bewaren, van het 
geloof in zowel de technische als wetenschappelijke vooruitgang en, ten slotte, van een 
optimistische visie op de toekomst van een nieuwe, moderne en hyper technologische wereld 
die mensen in staat moet stellen om beter te leven.  
 
Van symbool naar icoon (1958-2018)  
Het was niet de bedoeling dat het Atomium de Expo 58 zou overleven. Het unieke en erg 
symbolische karakter zorgden er echter voor dat het gebouw aan het begin van de jaren 2000 
ingrijpend werd gerestaureerd. 
Sinds de heropening en de realisatie van een nieuw toeristisch en cultureel project [2006] 
heeft het Atomium - volgens velen zonder twijfel het meest Belgische onder de monumenten 
- niet alleen zijn plaats als symbool en internationaal icoon herwonnen, maar het is ook de 
meest populaire attractie in de Europese hoofdstad geworden.  
 
De 50ste verjaardag (2008)  
Met pracht en praal werd in 2008 werd het 50- jarige bestaan van Expo 58 gevierd met het 
Atomium als blikvanger van het feest. In de bollen vond de historische retrospectieve 
tentoonstelling plaats: “Expo 58 – tussen droom en werkelijkheid”. Ze werd geopend op 17 
april 2008, dag op dag 50 jaar na de opening van de wereldtentoonstelling.  
Het Paviljoen van het Tijdelijke Geluk, opgetrokken met 33.000 recycleerbare bierkratten, 
werd ontworpen door het architectenbureau V+ en bevond zich aan de voet van het 
Atomium. Een brocante, een openluchtfestival, concerten en een reusachtig vuurwerk 
maakten het programma volledig.  
 
Het Atomium vandaag  
Het Atomium is niet alleen de populairste attractie van de hoofdstad met het mooiste uitzicht 
over de stad Brussel, het biedt binnen ook een surrealistische wandeling door verrassende 
ruimtes en volumes die op zich al een bezoek waard zijn.  
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7. HUIDIGE TENTOONSTELLINGEN IN HET ATOMIUM 

 
PERMANENTE TENTOONSTELLING 
Basisbol (niveau 1 & 2) + panorama (niveau 7) 
 
Atomium. Van symbool tot icoon.  
Op 17 april 1958 opende de laatste Belgische wereldtentoonstelling haar deuren op de 
Heizelvlakte in Brussel. Het kleurrijke evenement droeg een grenzeloos optimistische 
boodschap uit van een maatschappij die vertrouwen had in de toekomst. Expo 58 staat in ons 
collectief geheugen gegrift als een bevoorrechte gebeurtenis. De permanente 
tentoonstelling Atomium. Van symbool naar icoon vertelt het verhaal van meer dan 60 jaar 
geschiedenis van een paviljoen dat het symbool is geworden van Brussel en België. De 
geschiedenis van het Atomium komt uitgebreid aan bod. Een tweede luik vertelt het verhaal 
van het verval op het einde van de jaren '90 voor de renovatie en haar tweede leven sinds 
2006. De tentoonstelling is verspreid over drie niveaus. Op basis van archiefdocumenten, 
souvenirs, foto's, video's uit die tijd en tal van maquettes dompelt deze tentoonstelling de 
bezoekers onder in dit prestigieuze en onvergetelijke avontuur (basisbol / niveaus 1 & 2). In 
het panorama (niveau 7) krijgt de bezoeker uitgebreide informatie over de ligging van 
Brusselse gebouwen en wijken. Bepaalde Europese en wereldsteden zijn ook aangeduid 
zodat de bezoeker zich kan oriënteren. Hij of zij kan ook beelden vergelijken van Expo 58 met 
wat er vandaag vanuit het panorama te zien is. Voor sommigen zal het een gelegenheid zijn 
om herinneringen op te halen. Voor anderen, die Expo 58 en de zoektocht naar vooruitgang 
en geluk niet hebben gekend, is het een manier om inzicht te krijgen in de droom, die ook 
vandaag nog steeds een magisch karakter geeft aan het Atomium.  
 
 
TIJDELIJKE TENTOONSTELLING 
Tijdelijke tentoonstelling op meerdere niveaus 
 
RESTART en CENTRALE by Visual System 
03.02 >24.09.2023 
 
Vanaf 3 februari 2023 nodigt het Atomium het kunstenaarscollectief Visual System uit om de 
exporuimtes in te nemen en wijdt het de programmatie aan digitale kunst. RESTART, een 
tijdelijke tentoonstelling, en CENTRALE, een permanente installatie, zullen het Atomium in 
licht en klank verbeelden.  
 
Sinds 2013, toont het Atomium, dat ook een culturele plek is, een blik op digitale creatie. Het 
geeft regelmatig carte blanche aan kunstenaars die immersieve en originele universa creëren 
in de tentoonstellingsbol. Deze projecten, die de verschillende types publiek van het 
Atomium proberen te betrekken, exploiteren de magie van de plek en accentueren de 
erfgoedrijkdom van het gebouw. In 2023 zal het Atomium volledig inzetten op de digitale 
dimensie, waarbij haar programmatie van tentoonstellingen, installaties en performances aan 
dit domein van de artistieke creatie gewijd worden.  
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Visual System maakt deel uit van dit vernieuwende en gedurfde voorstel van het Atomium. 
"We verheugen ons deze samenwerking met Visual System," legt de directie van het 
Atomium uit. En verder: "Door hun technisch vakmanschap en de poëzie van hun artistieke 
ontwerpen, lossen hun creaties onze ambities en de verwachtingen van onze verschillende 
doelgroepen in. Hun passie en het enthousiasme voor het gebouw maken er een creatieve 
broedplaats van, waarbij lustig geëxperimenteerd kan worden en waar sterke en unieke 
projecten ontwikkeld worden die onze programmatie markeren."  
 
Voor deze nieuwe editie ontwerpt Visual System RESTART, een tijdelijke tentoonstelling, en 
CENTRALE, een permanente installatie. Sculptuur-banken vullen deze creaties aan door de 
bezoeker een zitplaats aan te bieden, wat toevoegt aan de contemplatieve ervaring. Visual 
System geeft zo leven aan een totaalwerk dat de bezoeker onderdompelt in het hart van een 
synesthetisch parcours, even spectaculair als hypnotiserend. Een uitnodiging om te 
verkennen, zich over te geven en een intense interactie te beleven. Door dit intiem moment 
te creëren, poëtiseert Visual System het licht, geluid en architectuur aan de hand van een 
abstracte vertelling en van pure emotie.  
 
Tickets & info 
 
 
ATOMIUM JAZZ 
Vanaf juni 2022 biedt het Atomium verschillende "Atomium Jazz"-concerten aan in de Ilya 
Prigogine-zaal, een zijdelingse bol met een wijds uitzicht over Brussel. 
  
Het Atomium heeft dit project niet alleen opgezet om het publiek een vernieuwend en 
veelzijdig cultureel programma aan te bieden, maar ook om Belgische artiesten te steunen 
door hen te laten gebruikmaken van de ruimten en het sterke imago van het Atomium. Om 
dit project te verwezenlijken, werkt het Atomium samen met de Brusselse saxofonist Thomas 
Champagne, curator van deze concerten. 
  
Ieder concert kan in schoonheid afgesloten worden met een drankje in de panoramische bol 
of met een diner in het Atomium Restaurant (combi-tickets beschikbaar).  
  
The love songs - Hermia & Mohy & Gerstmans 
17.06.2023  
Manuel Hermia – Saxofoon 
Pascal Mohy – Piano 
Sam Gerstmans – Contrabas 
  
Programma 
19.00 : Deuren open  
19.30 - 20.45: Concert 
21.00: Diner of drankje in de panoramische bol (optioneel)  
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Prijs 
Concert : 30 € 
Concert en diner in de restaurant van het Atomium : 75€ (3 gangen + glas champagne 
inbegrepen) 
  
Info & reservatie: www.atomium.be/atomiumjazz 
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8. PRAKTISCHE INFORMATIE 

 
IK HEB DE TOEKOMST GEZIEN, ÈVE CADIEUX 
Vanaf 21.06.2023 
 
ATOMIUM 
Atomiumplein 1 
1020 Brussel  
 
Open van maandag tot en met zondag, van 10:00 tot 18:00 
 
De toegang tot de expo is inbegrepen in het toegangsticket van het Atomium en in het 
parcours van de geschiedenis van het monument 
 
+32 (0)2475 47 75 
info@atomium.be 
www.atomium.be  
 
www.facebook.be/atomium.brussels  
www.instagram.be|atomium.official  
#atomium #Atomiumexpo 
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9. PARTNERS 
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General Manager: Séverine Provost    
Project Coordinator: Sophie Moffat 
sophie@beculture.be | +32 494 65 36 57 
info@beculture.be | +32 2 644 61 91    
 


